



KEMENTERIAN EKONOMI
JABATAN PERANGKAAAN MALAYSIA

NEWSLETTER

Majlis Sambutan



HARI STATISTIK
NEGARA 2023
"Statistik Nadi Kehidupan"

DOSM/BKS/1.2024/SIRI 1

Volume 5 – Forum Perdana
Ehwal Islam



Forum Perdana Ehwal Islam

DOSM telah berjaya menganjurkan FPEI sejak tahun 2019, 2020, 2022 dan 2023. Pada tahun 2019, FPEI telah diadakan secara langsung di Institut Latihan Statistik Malaysia (ILSM), Sungkai, Perak dengan tajuk "Usia Berbaki" manakala tahun 2020, FPEI diadakan secara rakaman di Auditorium JAKIM, Kompleks JAKIM, Putrajaya bertajuk "Kita Sejagat". Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Sultan Perak Darul Ridzuan, Sultan Nazrin Muizzuddin Shah Ibni Almarhum Sultan Azlan Muhibbuddin Shah Al-Maghfur-Lah, D.K., D.K.S.A., D.K.A., D.M.N., D.K. (Kelantan), D.K. (Selangor), D.K.N.S., D.K. (Perlis), D.K. (Kedah), D.K.1 (Johor), D.K. (Pahang), PhD (Harvard) telah berkenan mencemar duli ke FPEI 2022 yang diadakan secara rakaman bertajuk "Nadi Negaraku" bersempena Majlis Sambutan HSN dan Sedekad ILSM di ILSM, Sungkai, Perak.

Penganjuran FPEI 2023 secara rakaman di Auditorium JAKIM, Kompleks JAKIM, Putrajaya dengan kerjasama strategik bersama pihak Jabatan Kemajuan Islam Malaysia (JAKIM) dan Jabatan Penyiaran Malaysia (RTM), menampilkan barisan panel agamawan yang mantap iaitu Prof. Madya Dato' Dr. Haji Farid Ravi Abdullah, Naib Canselor, Universiti Islam Selangor (UIS) dan Prof. Madya Dr. Nik Salida Nik Salleh, Dekan, Fakulti Syariah dan Undang-Undang, Universiti Sains Islam Malaysia (USIM) manakala Ustaz Mohd Hariri Mohamad Daud bertindak sebagai moderator.



FPEI 2023 dihadiri oleh YBhg. Dato' Sri Dr. Mohd Uzir Mahidin, Ketua Perangkawan Malaysia, YBhg. Datuk Yatimah binti Sarjiman, Timbalan Ketua Setiausaha (Sektoral), Kementerian Ekonomi, YBrs. Puan Nazaria binti Baharudin Timbalan Ketua Perangkawan (Program Sosial dan Pembangunan Teknikal) dan YBhg. Datin Seri Rozita binti Talha, Timbalan Ketua Perangkawan (Program Ekonomi). FPEI ini juga turut dihadiri oleh pelbagai agensi Kerajaan, agensi swasta, komuniti dan masyarakat setempat yang berhampiran dengan kehadiran seramai 450 orang.



@StatsMalaysia



2016 - 2030



Statistik menunjukkan kita masih perlu berusaha agar lebih mengaplikasikan teknologi tinggi agar dominan dan berdaya saing, seterusnya mampu menarik minat kebersamaan dan dokongan daripada pelbagai lapisan anak watan untuk terus berbakti kepada tanah.

Malaysia termasuk antara Negara yang mengimport sumber utama makanan dari Negara-Negara jiran. Situasi ini menunjukkan bahawa kita masih memerlukan sumbangan sumber makanan dalam memenuhi keperluan makanan rakyat Malaysia itu sendiri khususnya.

FPEI 2023 bertemakan "Hijau Bumi Tuhan" bersempena hebahan promosi mengenai Banci Pertanian yang akan dilaksanakan pada tahun 2024 telah memperjelaskan berkaitan statistik yang memainkan peranan penting dalam kehidupan seseorang Petani. Kenapa bertani? Persoalan yang sering menjadi tanda tanya kebanyakan daripada kita. Sedangkan firasatnya masih banyak cabang dan bidang pekerjaan lain yang lebih mendatangkan hasil lumayan yang boleh diceburi oleh setiap kita dalam menyelusuri kehidupan seharian.



Namun bukan mudah untuk menangkis cabaran yang menjadi kekangan dan halangan bagi mereka yang ingin bertani. Manakan tidak, kita sering dimomokkan dengan mitos-mitos bergelumang dengan selut, terik matahari di atas kepala, kemiskinan dan kegagalan demi kegagalan seorang petani.

Realitinya, sektor pertanian berperanan di dalam memacu ekonomi Negara melalui sumbangannya kepada pendapatan negara dan perolehan eksport. Selain mewujudkan peluang pekerjaan, sektor ini adalah pembekal utama makanan dan juga bahan mentah untuk industri berasaskan sumber.

Malahan persepsi yang tidak jelas tentang kefahaman potensi dan prospek masa depan dalam bidang pertanian, ditambah tiada sokongan dan dokongan malah tiada rakan kongsi serta dangkalnya ilmu pertanian membuatkan tersalah urus yang menghasilkan kerugian sekaligus akan merasa serik dan patah semangat.

Selari dengan peranan utamanya, seharusnya bidang ini diberi nafas baru dengan terus menerus mengambil langkah pelarasan bagi mempercepatkan daya saing sektor ini agar dapat membolehkannya menghadapi cabaran baru pada tahap domestik dan antarabangsa.



@StatsMalaysia



Kita diingatkan bahawa setiap titisan keringat berlumpur seorang petani yang membasahi bumi itu akan dibayar. Dibayar dengan harga selautan pahala dengan asbab dan kerana secebis niat serta keazaman menghijaukan bumi Allah SWT semata-mata untuk berbakti kepada makhluk-Nya. .

Firman Allah SWT yang bermaksud : Dan (ingatlah) ketika Tuhan kamu memberitahu: “Demi sesungguhnya! Jika kamu bersyukur nescaya aku akan tambah nikmatku kepada kamu, dan demi sesungguhnya, jika kamu kufur ingkar sesungguhnya azabku amatlah keras.”

(Ibrahim :7)

Bidang pertanian menjadi fardhu kifayah kepada seseorang kerana manfaatnya lebih besar daripada manfaat peribadi. Kebanyakan Fuqaha' Islam berpendapat bahawa bidang pertanian sangat afdal.



Ini kerana manfaat pertanian lebih meluas dan kepentingannya tidak dapat dinafikan sebagai bidang yang terpenting yang menyumbang sumber makanan asasi kepada setiap negara.

Pentingnya bidang pertanian telah ditegaskan oleh Nabi Muhammad SAW, di mana sehinggalah, walaupun dunia hampir kiamat, Rasulullah SAW masih menggalakkan umatnya bercucuk tanam. Ini menunjukkan bidang ini sangat dituntut dalam Islam dan tidak boleh diabaikan.



Rasulullah SAW menjelaskan kepentingan pertanian di dalam sabdanya yang bermaksud: “Andainya kiamat tiba dan pada seseorang daripada kamu ada sebatang anak kurma, maka hendaklah dia tanpa berlelah-lelah lagi menanamnya”.

(Hadith Riwayat : Imam Ahmad).

Kita perlu sentiasa berusaha dengan kehidupan agar menjadikannya lebih baik dengan apa cara sekalipun, buang sikap menterjemah hanya itu yang baik, hanya itu yang boleh kaya, senang dan mudah. Hakikatnya, kalam Allah telah menjelaskan mengenai konsep rezeki, ia perlu diusahakan kerana rezeki Allah itu maha luas.

Carilah Allah dalam setiap usaha kita. tanamkan dalam diri dan minda, pacak dan teguhkan pendirian bahawa berbakti kepada tanah juga ada keberkatannya yang akan diperolehi. Utamakan kehendak Allah, berlapang dada dan sentiasa bersyukur, nescaya usaha Hijaukan Bumi Allah ada hikmahnya yang tersendiri..



@StatsMalaysia

